
  Protokół  nr XLIV/09
z obrad XLIV sesji Rady Miasta Ełku, która odbyła się w dniu  27 października  2009 roku  
w godzinach  1100    - 1515    w sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Ełku.
W obradach uczestniczyło 21 radnych,  na ogólny stan 23 (lista obecności  w załączeniu 
do protokołu).  
W sesji nie uczestniczyli radni: Gróndwald Jan i Dudzis Krzysztof.

Porządek obrad:
1. Otwarcie sesji,  stwierdzenie prawomocności.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
3. Zmiany w porządku obrad.
4. Sprawozdanie Prezydenta Miasta dotyczące  bieżącej działalności.
5. Podjęcie uchwał  w  sprawach:

1) przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży 
Pożarnej w Ełku,

2) zmian w budżecie miasta na  2009 rok,
3) przyjęcia  Ełckiego  Programu  Współpracy  samorządu  miasta  z  sektorem 

pozarządowym w zakresie działalności pożytku publicznego w roku 2010,
4) określenia liczby przeznaczonych do wydania na  rok 2010 nowych licencji  na 

wykonywanie transportu drogowego taksówką,
5) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości,
6) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych,
7) określenia wysokości stawki opłaty od posiadania psów,
8) wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu udzielonej bonifikaty,
9) przystąpienia  do  nowo  utworzonego  podmiotu  prawa  handlowego  pod  firmą 

„Warmińsko  –  Mazurska  Agencja  Energetyczna”   Spółka  z  o.o.  z  siedzibą  
 w Olsztynie i objęcia w nim przez Gminę Miasto Ełk udziałów,

10) rozpatrzenia  skargi  Pana  Zbigniewa  Adasiewicza,  dotyczącej  sprzedaży 
nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej w Ełku, przy ul. Towarowej, 
oznaczonej  w  operacie  ewidencji  gruntów  nr  2160/17,  stanowiącej  drogę 
wewnętrzną,

11) wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  pomiędzy  Gminą  Miasto  Ełk 
a Gminą Stare Juchy na przyjęcie przez Gminę Miasto Ełk zadania publicznego 
w zakresie lokalnego transportu zbiorowego na terenie Gminy Stare Juchy.

6. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych przez radnych Rady Miasta 
Ełku.

7. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych przez zastępców prezydenta, 
sekretarza miasta, skarbnika miasta, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, 
osób  zarządzających  oraz  osób  wydających  decyzje  administracyjne  w  imieniu 
prezydenta.

8. Interpelacje i zapytania radnych.
9. Oświadczenia i wolne wnioski.
10. Zakończenie obrad.

   Do punktu –1-
Na wstępie sesji został odegrany hejnał Miasta Ełku.
Przewodniczący  Rady  Miasta Waldemar Pieńkowski powitał wszystkich zebranych 

i otworzył XLIV sesję Rady Miasta Ełku.  Stwierdził prawomocność obrad.   

Do punktu –2-
Przewodniczący   Rady  Miasta   Waldemar  Pieńkowski  poprosił  o  zgłaszanie 

uwag, zastrzeżeń do protokołów nr XLIII/09 z dnia  29 września 2009 roku.
W  związku  z  brakiem  zastrzeżeń  Przewodniczący   Rady   Miasta  Waldemar 

Pieńkowski stwierdził,  że radni przyjęli  protokół nr XLIII/09 z dnia  29 września 2009 
roku.
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Do punktu –3-
Przewodniczący  Rady  Miasta  Waldemar  Pieńkowski  poprosił  o   uwagi  lub 

wnioski do rozesłanego porządku obrad. 

Prezydent  Miasta  T.Andrukiewicz  zgłosił  wniosek  o  uzupełnienie  propozycji 
porządku obrad, w punkcie  5 o podpunkt 5)11  podjęcie uchwały w sprawie   wyrażenia 
zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Miasto Ełk  a Gminą Stare Juchy na 
przyjęcie przez Gminę Miasto Ełk zadania publicznego w zakresie lokalnego transportu 
zbiorowego na terenie Gminy Stare Juchy.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Waldemar  Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie 
uzupełnienie porządku obrad o wyżej zacytowany projekt uchwały; 21 głosami „za” - 
jednomyślnie  „za”  radni  uzupełnili  porządek  obrad  zgodnie  z  propozycją 
Przewodniczącego RM.

Następnie Przewodniczący Rady Miasta Waldemar Pieńkowskii  zapytał, czy są 
inne wnioski lub uwagi do przedłożonej wcześniej radnym propozycji porządku obrad.

W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Miasta Waldemar Pieńkowski 
poddał  pod  głosowanie  zaproponowany  porządek  obrad,  z  uwzględnieniem 
przegłosowanego  wniosku;  21 głosami  „za”,  przy  0 głosach  „przeciw”  i 0  głosach 
wstrzym. – jednomyślnie „za” radni przyjęli porządek posiedzenia jak wyżej.  

Prezydent Miasta Tomasz Andrukiewicz poinformował, że na Jego ręce wpłynęło 
podziękowanie od Burmistrza Ropczyc dla radnego Bogusława Wisowatego za okazaną 
pomoc  dla  powodzian  poprzez  przekazanie  materiałów  budowlanych.  Niniejsze 
podziękowanie wręczył radnemu.

 Do punktu –4-
Sprawozdanie  z  działalności  Prezydenta  Miasta  Ełku  w  okresie  od  dnia 

24 września  2009 r. do dnia  21 października 2009 r., w załączeniu do protokołu.
Prezydent   Miasta  T.Andrukiewicz  w  uzupełnieniu  informacji  na  piśmie 

przedstawił działania jakie podejmowane były w ostatnim czasie. 
Nie wniesiono formalnych zastrzeżeń do sprawozdania z działalności Prezydenta 

Miasta Ełku w okresie jak wyżej.

 Do punktu –5-
1)  Projekt  uchwały  w  sprawie  przekazania  środków  finansowych  dla  Komendy 
Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Ełku, w załączeniu do protokołu.

Prezydent Miasta T.Andrukiewicz poinformował, że przekazane środki finansowe 
w wysokości 7 000 zł (siedem tysięcy złotych ) dla Komendy Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Ełku będą przeznaczone na zakup 2 sztuk „suchych skafandrów” do 
prac podwodnych .  Następnie wniósł o podjęcie uchwały. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  T.Makowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja  zaopiniowała pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
> Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Idzi Podwojski poinformował, 
że  komisja  nie  wniosła  uwag  i  zaopiniowała  pozytywnie  projekt  uchwały.  Komisja 
zwróciła uwagę, że należy poinformować jednostki powiatowe, takie jak Policja i Straż 
Pożarna, iż w roku przyszłym nie mogą liczyć na tak dużą hojność z budżetu miasta.

Nie podjęto dyskusji.
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały w sprawie jak wyżej;  21 głosami „za”,  przy 0 głosach „przeciw” i  0  głosach 
wstrzymujących   radni  podjęli  Uchwałę  Nr  XLIV/408/09  w  sprawie  przekazania 
środków  finansowych  dla  Komendy  Powiatowej  Państwowej  Straży  Pożarnej 
w Ełku. Uchwała  w załączeniu do protokołu. 
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*   *   *
2)  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  miasta  na  rok  2009, 
w załączeniu do protokołu.

Prezydenta Miasta T.Andrukiewicz poinformował, że zmiany do budżetu miasta, 
zgodnie  z załączonym projektem uchwały szczegółowo omawiane były na komisjach. 
Przedstawił i omówił autopoprawki do przedłożonych zmian w budżecie miasta zawarte 
w pismach znak:
– ZI/894/2009 z dnia 22.10.2009r.
– WE.3014/01/2009 z dnia 21.10.2009r.
– SR.3034-22-5/09 z dnia 26.10.2009r.
Wyżej zacytowane pisma stanowią załącznik do protokołu. Następnie Pan Prezydent 
wniósł  o podjęcie uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  T.Makowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała zmiany w budżecie miasta. 
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja  zaopiniowała pozytywnie zmiany w budżecie miasta. 
>  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Rodziny  Wioletta  Paczkowska 
poinformowała, że Komisja wydała pozytywną opinię odnośnie zmian w budżecie miasta 
w dziale oświata.
> Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych I.Podwojski poinformował, że 
komisja nie wniosła uwag i zaopiniowała pozytywnie zmiany   w budżecie w dziale dot. 
prac komisji.

Radny Romuald Baranowski poinformował, że niektóre zaproponowane zmiany 
w  budżecie  wywoływały  wśród  radnych  niepokój.  Odnośnie  propozycji  zmian  dot. 
zabezpieczenia  dodatkowej  kwoty  9419zł  na  wypłatę  wynagrodzeń  osobowych 
i  pochodnych od płac z zakupów usług remontowych,  radny zgłosił  wniosek,  aby tej 
poprawki w dniu dzisiejszym nie głosować. Poprosił, aby Komisja Rewizyjna sprawdziła 
zasadność proponowanej zmiany w budżecie i do tematu wrócić na następnej sesji. W 
temacie zwiększenia wydatków o 85 tys. zł przeznaczonych na  budowę ulicy Sportowej, 
radny  przypomniał,  że  Komisja  Rewizyjna  kontrolowała  zadanie  pn.  remont  ulicy 
Moniuszki  i  zakwestionowała  rozpoczynanie  inwestycji  i  robót  budowlanych 
w IV kwartale roku. Radny zgłasza  wniosek o nie zwiększanie środków na tą ulicę.

Prezydent Miasta T.Andrukiewicz odnośnie wniosku zgłoszonego w temacie grupy 
remontowo-konserwacyjnej  wyjaśnił,  że  zwiększenie  wydatków  wynika  z  powrotu 
pracownika  z  zasiłku  rehabilitacyjnego.  Co  do  drugiego  wniosku  poinformował,  że 
w związku z prowadzonymi robotami na ulicy Ogrodowej mieszkańcy ulicy Sportowej 
zwrócili sie z prośbą o wykonanie drogi dojazdowej do posesji zlokalizowanych wzdłuż 
ulicy Sportowej w kierunku Ełckiej Kolei Wąskotorowej oraz parkingów zlokalizowanych 
na terenach komunalnych przy torach EKW.

 Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  wnioski 
zgłoszone w kolejności:
1) nie  zwiększać  o  kwotę   9419zł  na  wypłatę  wynagrodzeń  osobowych 

i  pochodnych od płac dla brygady remontowo-konserwacyjnej;  „za”  głosowało  2, 
„przeciw” 13, wstrzymało sie od głosu 6. Radni wniosek odrzucili.

2) za  wykreśleniem  dot.  zwiększenia  środków  o  85  tys.  zł  z  przeznaczeniem  na 
ul. Sportową;  „za” głosowało 2, „przeciw” 17, wstrzymało sie od głosu 2. Radni 
wniosek odrzucili.

  W  związku  z  powyższym  głosowaniem  Przewodniczący  Rady  Miasta 
W.Pieńkowski poddał pod głosowanie przedłożony projekt uchwały w sprawie jak wyżej 
z uwzględnieniem autopoprawek; 16 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosie 
wstrzymującym radni podjęli Uchwałę   Nr XLIV/409/09  w sprawie  zmian w budżecie 
miasta Ełku na 2009 rok. Uchwała  w załączeniu do protokołu.  W trakcie głosowania 
nieobecni  radni:  W.Paczkowska  i  T.Makowski.  Dwóch  radnych  nie  wzięło  udziału 
w głosowaniu.
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*    *    *
3)  Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Ełckiego  Programu  Współpracy  samorządu 
miasta z sektorem pozarządowym w zakresie działalności pożytku publicznego w roku 
2010, w załączeniu do protokołu.

 Zastępca  Prezydenta  Miasta  W.Szelążek  omówił  projekt  uchwały  i  wniósł 
o podjęcie.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:
>   Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Rodziny  Wioletta  Paczkowska 
poinformowała, że Komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały.
> Przewodniczący Komisji Turystyki, Sportu i Rekreacji Tomasz Przekop poinformował, 
że  komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
 > Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Idzi Powojski poinformował, że 
komisja  zaopiniowała  pozytywnie  projekt  uchwały  z  wnioskiem o  zwiększenie  kwoty 
o 50 tys. zł w § 2 pkt. 2 lit. l) kultura fizyczna i sport: do 300 tys. zł, należy również w § 5 
wykaz zadań priorytetowych zamiast liter wstawić myślniki, ma to być wykaz zadań a nie 
ich hierarchia.

Wywiązała się dyskusja w wyniku, której zgłoszono wnioski.
Radny Tomasz Bińczak  zaproponował wniosek o wykreślenie w § 5 lit. a)
Radny Jerz Czepułkowski zaproponował wniosek o zamianę liter w § 5. Zapisy 

w  a) zamienić z  d).
Przewodniczący Rady Miasta  W.Pieńkowski poddał pod głosowanie zgłoszone 

wnioski :
1) wniosek  o zwiększenie kwoty  o 50 tys. zł w § 2 pkt. 2 lit. l) kultura fizyczna i sport: 

do 300 tys. zł; 12 głosami „za”, przy 8 głosach „przeciw” i 1 głosie wstrzymującym 
radni przyjęli wniosek,

2) wniosek , aby w  § 5 wykaz zadań priorytetowych zamiast liter wstawić myślniki; za 
wnioskiem  głosowało  2,  „przeciw”  9  wstrzymało  sie  od  głosu  7.  radni  wniosek 
odrzucili.

3) Wniosek dot. zamiany liter w § 5 zapisów  w  lit. a) zamienić z  lit. d); 7 głosami „za”, 
przy 6 głosach „przeciw” i 6 głosach wstrzymujących radni przyjęli wniosek.

Radny  Tomasz  Bińczak  w  związku  z  przegłosowaniem  i  przyjęciem  zmiany 
kolejności zapisów w § 5, wycofał wniosek.

Następnie Przewodniczący Rady Miasta  W.Pieńkowski  poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie jak wyżej z uwzględnieniem przyjętych wniosków; 17 głosami 
„za”,  przy  0  głosach  „przeciw”   i  2  głosach  wstrzym.  radni  podjęli  Uchwałę 
Nr XLIV/410/09 w sprawie przyjęcia  Ełckiego Programu Współpracy samorządu 
miasta z  sektorem pozarządowym w zakresie działalności  pożytku publicznego 
w roku 2010. Uchwała   w załączeniu do protokołu.  W trakcie głosowania  nieobecni 
radni: Przekop Tomasz i Wioletta Paczkowska.

*   *  *
4) Projekt uchwały w sprawie  określenia liczby przeznaczonych do wydania na rok 2010 
nowych  licencji   na  wykonywanie  transportu  drogowego  taksówką, w  załączeniu  do 
protokołu.

Zastępca  Prezydenta  Miasta  W.Szelążek  omówił  projekt  uchwały  i  wniósł 
o podjęcie.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  T.Makowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
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 > Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Idzi Powojski poinformował, że 
komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.

Radny  T.Makowski  zgłosił  wniosek,  aby  ustalić  liczbę  przeznaczonych  do 
wydania na terenie miasta Ełku na rok 2010 nowych licencji na wykonywanie transportu 
drogowego taksówką w ilości 20, a nie jak jest w propozycji 30  i w kolejnych latach  ten 
poziom zwiększenia zachować.

Zdaniem radnego Tomasza Bińczaka powinniśmy dążyć do zwiększenia ilości 
wydawanych licencji. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  wniosek 
zgłoszony przez radnego T.Makowskiego, aby w § 1 uchwały wpisac liczbę wydawanych 
licencji w ilości 20; „za” głosowało 3, „przeciw” 12, wstrzymało się od głosu 4. W trakcie 
głosowania nieobecni radni T.Przeko  i W.Paczkowska. Wniosek radni odrzucili.

Następnie Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie jak wyżej, w zaproponowanym brzmieniu; 18 głosami  „za”, 
przy 1 głosie „przeciw”  i  0 głosach wstrzym. radni  podjęli  Uchwałę Nr XLIV/411/09 
w  sprawie  określenia  liczby  przeznaczonych  do  wydania  na  rok  2010  nowych 
licencji  na wykonywanie transportu drogowego taksówką.  Uchwała  w załączeniu 
do protokołu. W trakcie głosowania nieobecni radni T.Przeko  i W.Paczkowska.

*   *  *
5)  Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 
w załączeniu do protokołu.

Prezydent Miasta T.Andrukiewicz omówił projekty uchwał w sprawach:
- określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości,
- określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych,
- określenia wysokości stawki opłaty od posiadania psów.

W uzasadnieniu Pan Prezydent poinformował, że wysokość stawek podatkowych 
i  opłaty za psa (maksymalnych) została podwyższona mocą rozporządzenia Ministra 
Finansów o wskaźnik inflacji 3,5%. W związku z tym proponuje podwyższenie stawek 
obowiązujących  na  terenie  miasta  również  o  3,5%.  Stawki  te  nie  są  stawkami 
maksymalnymi.  W  wyniku  tej  zmiany  dodatkowy  wpływ  do  budżetu  wyniesie  około 
700 tys. zł. Następnie Pan Prezydent wniósł o podjęcie uchwał.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  T.Makowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
> Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Idzi Powojski poinformował, że 
komisja zaopiniowała negatywnie projekt uchwały.

 Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  odczytał  uchwałę  nr  1/2009  Rady 
Przedsiębiorczości przy Prezydencie Miasta Ełku z dnia 26 października 2009r., z której 
wynika  pozytywne  zaopiniowanie   proponowanych  stawek  podatków.  Uchwała  Rady 
Przedsiębiorczości w załączeniu do protokołu.

Nie  zgłoszono formalnych zastrzeżeń do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały sprawie jak wyżej; 15 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”  i 4 głosach wstrzym. 
radni podjęli  Uchwałę  Nr XLIV/412/09  w sprawie   określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości. Uchwała w załączeniu do protokołu. W trakcie głosowania 
nieobecny radny T.Przekop.
            

*   *   *
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6)  Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków 
transportowych, w załączeniu do protokołu.
            Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski poprosił o przedstawienie opinii 
przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  T.Makowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
> Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Idzi Powojski poinformował, że 
komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
    Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poinformował,  że  Rada 
Przedsiębiorczości  proponowane stawki podatków pozytywnie zaopiniowała.
                 Radny W.Kwiatkowski zgłosił wniosek o dopisanie wyrazu „włącznie” do 
wyrazów „do 1995”.

Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski poddał pod głosowanie zgłoszony 
wniosek; „za” głosował 1, „przeciw” 14, wstrzymało się od głosu 3. W trakcie głosowania 
nieobecny radny T.Przeko. Wniosek radni odrzucili.

Następnie  Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski   poddał  pod 
głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  jak  wyżej;  71  głosami  „za”,  przy  0  głosach 
„przeciw”  i  2  głosach  wstrzym.  radni  podjęli  Uchwałę   Nr  XLIV/413/09  w  sprawie 
określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków  transportowych.  Uchwała 
w załączeniu do protokołu.  W trakcie głosowania nieobecny radny T.Przekop. Jeden 
radny obecny na sali obrad nie wziął udziału w głosowaniu.

*   *   *
7)  Projekt uchwały w sprawie  określenia wysokości stawki opłaty od posiadania psów, 
w załączeniu do protokołu.

 Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  T.Makowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
> Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Idzi Powojski poinformował, że 
komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
    Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poinformował,  że  Rada 
Przedsiębiorczości   proponowaną  opłatę  od  posiadania  psów  –  stawkę  57,00  zł 
pozytywnie zaopiniowała.

     Nie zgłoszono formalnych zastrzeżeń do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały  w  sprawie  jak  wyżej;  17  głosami  „za”,  przy  2  głosach  „przeciw”  i  1  głosie 
wstrzym.  radni  podjęli  Uchwałę  Nr  XLIV/414/09  w sprawie określenia  wysokości 
stawki opłaty od posiadania psów. Uchwała w załączeniu do protokołu.  W trakcie 
głosowania nieobecny radny T.Przekop.

*    *    *
8)   Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  żądania  zwrotu 
udzielonej bonifikaty, w załączeniu do protokołu.

Prezydent  Miasta  T.Andrukiewicz  omówił  projekt  uchwały i  wniósł  o  podjęcie. 
Szczegółowe uzasadnienie projektu uchwały w załączeniu do protokołu.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  T.Makowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
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    Wywiązała się dyskusja, w trakcie której nie  zgłoszono formalnych zastrzeżeń do 
projektu uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  w  sprawie  jak  wyżej;  13  głosami  „za”,  przy  1  głosie  „przeciw”  i  6  głosach 
wstrzym.  radni  podjęli  Uchwałę   Nr  XLIV/415/09  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na 
odstąpienie  od  żądania  zwrotu  udzielonej  bonifikaty. Uchwała  w  załączeniu  do 
protokołu. W trakcie głosowania nieobecny radny T.Przekop.

*   *    *

9)  Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  nowo  utworzonego  podmiotu  prawa 
handlowego pod firmą „Warmińsko – Mazurska Agencja Energetyczna”  Spółka z o.o. 
z siedzibą  w Olsztynie i objęcia w nim przez Gminę Miasto Ełk udziałów, w załączeniu 
do protokołu.

Zastępca  Prezydenta  Miasta  W.Szelążek  omówił  projekt  uchwały  i  wniósł 
o podjęcie. Szczegółowe uzasadnienie projektu uchwały w załączeniu do protokołu.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  T.Makowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
    Wywiązała się dyskusja,  w trakcie której  nie  zgłoszono formalnych wniosków do 
projektu uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie 
projekt  uchwały  w  sprawie  jak  wyżej;  18  głosami  „za”,  przy  0  głosach  „przeciw” 
i 2 głosach wstrzym. radni podjęli  Uchwałę  Nr XLIV/416/09 w sprawie przystąpienia 
do  nowo  utworzonego  podmiotu  prawa  handlowego  pod  firmą  „Warmińsko  – 
Mazurska Agencja Energetyczna”  Spółka z o.o. z siedzibą  w Olsztynie i objęcia 
w  nim  przez  Gminę  Miasto  Ełk  udziałów. Uchwała  w  załączeniu  do  protokołu. 
W trakcie głosowania nieobecny radny T.Przekop.

*   *   *
10) Projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pana  Zbigniewa  Adasiewicza, 

dotyczącej sprzedaży nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej w Ełku, 
przy  ul.  Towarowej,  oznaczonej  w  operacie  ewidencji  gruntów  nr  2160/17, 
stanowiącej drogę wewnętrzną, w załączeniu do protokołu.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Jan  Wielgat  poinformował,  że  Komisja 
zapoznała się z całością dokumentów w sprawie skargi. Komisja wysłuchała informacji 
oraz  wyjaśnień  przekazywanych  przez  Pana  Sławomira  Chilickiego  –  Naczelnika 
Wydziału PPiGN.  Komisja po zapoznaniu się z  dokumentami związanymi ze skargą 
wniesioną przez Pana Z.Adasiewicza, uznała skargę za bezzasadną. 

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 
Pana  Zbigniewa  Adasiewicza,  dotyczącej  sprzedaży  nieruchomości  gruntowej 
niezabudowanej, położonej w Ełku, przy ul. Towarowej, oznaczonej w operacie ewidencji 
gruntów nr 2160/17, stanowiącej drogę wewnętrzną wraz    z uzasadnieniem. Niniejszy 
wniosek Komisja przyjęła w głosowaniu jawnym:  3 głosami "za",  przy 0 głosach przeciw 
i 1 głosie wstrzymującym.   

Komisja po długiej dyskusji odnośnie dopisania do specyfikacji przetargowej, że 
nabywca ustanowi na rzecz sąsiadów służebność  gruntową przejazdu działką 2160/17 
oraz po wysłuchaniu wyjaśnień radcy prawnego UM Zbigniewa Rachwalskiego odstąpiła 
od skierowania wniosku do Prezydenta Miasta, aby zawarł taki zapis. W wyniku dyskusji 
Komisja  przyjęła  wniosek   o  pozostawienie  decyzji  odnośnie   dysponowania  działką 
oznaczoną nr  2160/17 stanowiącą drogę wewnętrzną, w gestii  Prezydenta Miasta. 
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Przewodniczący  Komisji  Zdrowia  i  Spraw  Społecznych  Idzi  Podwojski 
poinformował,  że  projekt  uchwały  dot.  uznania  skargi  za  bezzasadną  nie  uzyskał 
pozytywnej  opinii.  Komisja zgłosiła  wniosek,  aby nie sprzedawać działki   oznaczonej 
nr  2160/17 stanowiącą drogę wewnętrzną.

W związku z brakiem formalnych wniosków w temacie skargi  Przewodniczący 
Rady Miasta W.Pieńkowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie jak wyżej; 
11 głosami „za”, przy 5 głosach „przeciw”  i 4 głosach wstrzym. radni podjęli  Uchwałę 
Nr  XLIV/417/09  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pana  Zbigniewa  Adasiewicza, 
dotyczącej  sprzedaży  nieruchomości  gruntowej  niezabudowanej,  położonej 
w Ełku, przy ul. Towarowej, oznaczonej w operacie ewidencji gruntów nr 2160/17, 
stanowiącej  drogę  wewnętrzną.  Uchwała  w  załączeniu  do  protokołu.  Jeden  radny 
obecny na sali nie głosował.

*  *   *

11) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 
Gminą Miasto Ełk  a Gminą Stare Juchy na przyjęcie przez Gminę Miasto Ełk zadania 
publicznego w zakresie lokalnego transportu zbiorowego na terenie Gminy Stare Juchy, 
w załączeniu do protokołu. 

Zastępca  Prezydenta  Miasta  W.Szelążek  omówił  projekt  uchwały  i  wniósł 
o podjęcie. 

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.

Nie podjęto dyskusji.
 Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały w sprawie jak wyżej; 19 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw”  i  0 głosach 
wstrzym.  radni  podjęli  Uchwałę  Nr  XLIV/418/09  w sprawie   wyrażenia  zgody na 
zawarcie  porozumienia  pomiędzy  Gminą  Miasto  Ełk   a  Gminą  Stare  Juchy  na 
przyjęcie  przez  Gminę  Miasto  Ełk  zadania  publicznego  w  zakresie  lokalnego 
transportu  zbiorowego na terenie  Gminy  Stare  Juchy. Uchwała  w załączeniu  do 
protokołu. 

Do punktu -6-
Przewodniczący  Rady  Miasta  Waldemar  Pieńkowski   odczytał   informację 

o złożonych oświadczeniach majątkowych przez radnych Rady Miasta Ełku za rok 2008, 
zgodnie  z załączonym  do  protokołu  pismem  z  dnia  23  października  2009  roku. 
Jednocześnie poinformował, że do Przewodniczącego Rady Miasta nie wpłynęła jeszcze 
analiza złożonych oświadczeń majątkowych dokonana przez Urząd Skarbowy w Ełku. 
Wpłynie ona w terminie późniejszym.  Zainteresowani radni będą mogli zapoznać się 
z nią w Biurze Rady Miasta.

Do punktu -7-
Informacja  o  złożonych  oświadczeniach  majątkowych  przez  zastępców 

prezydenta,  sekretarza  miasta,  skarbnika  miasta,  kierowników  jednostek 
organizacyjnych  gminy,  osób  zarządzających  oraz  osób  wydających  decyzje 
administracyjne w imieniu prezydenta, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Do punktu -8-
Radny Romuald Baranowski nawiązał do otrzymanych zaproszeń na spotkanie, 

w  trakcie,  którego  zostanie  przedstawiona  informacja  o  stanie  realizacji  zadań 
oświatowych za poprzedni rok szkolny, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów. 
Radny  poinformował,  że  ustawa o  systemie  oświaty  nakłada  na  organ  wykonawczy 
obowiązek przedłożenia tej informacji. Informacja powinna zostać przedłożona organowi 
stanowiącemu. Organem stanowiącym jest Rada Miasta, która obraduje na sesjach, tak 
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stanowi Statut Miasta. Zatem spotkanie, o którym radni dowiadują się na dwa dni przed, 
zdaniem radnego nie wyczerpuje  obowiązku ustawowego. Radny będzie się domagał, 
aby  debata  na  temat  stanu  zadań  oświatowych  była  przeprowadzona  rzetelnie, 
dogłębnie  i  podczas  sesji.  Wydatki  na  zadania  oświatowe  stanowią  prawie  30% 
wydatków  budżetu,  a  jeśli  chodzi  o  wydatki  bieżące,  to  nawet  około  40%.  Jest  to 
problem bardzo istotny. 

Dalej radny poinformował, że od miesiąca stycznia czeka na odpowiedź Komisji 
Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego na zapytanie: „dlaczego w naszych placówkach 
oświatowych jest  taka różnica wynagrodzeń pracowników  administracji    i  obsługi  - 
sięgająca  nawet 50% ?” W miesiącu marcu odbyło sie spotkanie u Prezydenta Miasta 
na temat oświaty. Na tym spotkaniu radni dopytywali się dlaczego subwencja oświatowa 
jest dzielona w naszych placówkach, tak, że jedna otrzymuje 200 zł więcej niż wychodzi 
to  z  subwencji,  a  druga  otrzymuje  o  2  tys.  zł  więcej.   Wówczas  radni  otrzymali 
zapewnienie, że kwestie te zostaną wyjaśnione. Do dnia dzisiejszego radni czekają na 
to  wyjaśnienie,  chociaż  minęło  już  pól  roku.  Dlatego  też  zdaniem  radnego  kwestie 
problematyki  finansowania  oświaty  powinny  być  priorytetowo  traktowane  i  powinny 
zasługiwać na  poważną, dogłębną debatę na sesji Rady Miasta. 

Radny  Tomasz  Bińczak  odniósł  się  do  rankingu  ogłoszonego  przez  Gazetę 
Prawną w temacie  pozyskiwanych  środków z  Unii  Europejskiej,  gdzie  nasze miasto 
znalazło sie na 57 pozycji, za Starymi Juchami, Srokowem, Pozedrzem.
Poprosił o ustosunkowanie się do tego rankingu, gdyż radni wielokrotnie byli zapewniani, 
że jesteśmy liderem w pozyskiwaniu środków unijnych.

Radny  Ireneusz  Dzienisiewicz  poinformował,  że  w  ostatnim  czasie  zauważył 
w  mediach  pojawiające  się  publikacje  na  temat  kontroli  zasobów  komunalnych   - 
mieszkaniowych w niektórych miastach. Szczególnie w dużych miastach zaczęto tego 
typu działania przeprowadzać bardziej intensywnie. Działania polegają na sprawdzaniu, 
czy  mieszkania,  które  są  przyznane  lokatorom,  nie  są  przez  tych  lokatorów  komuś 
wynajmowane,  gdzie  faktyczni  najemcy  mieszkają  w  kupionych  przez  siebie 
mieszkaniach u rożnego rodzaju deweloperów. Radny zwrócił  się  z zapytaniem, czy 
miasto Ełk planuje przeprowadzić,  czy może już przeprowadza takie działania,  które 
pozwalają skontrolować tego typu sytuacje. Dla przykładu radny wskazał gminę Wola w 
mieście stołecznym Warszawa. Tam w ciągu pierwszych paru tygodni kontroli odzyskano 
dla  zasobów  komunalnych  ponad  60  mieszkań.  Jeśli  takie  działania  są  u  nas 
przeprowadzane, to radny chciałby poznać ich efekty. Jeżeli nie są przeprowadzane, to 
należy nad taką procedura i kontrola się zastanowić.

Prezydent Miasta Tomasz Andrukiewicz zasygnalizował odpowiedzi:
– radnemu  R.Baranowskiemu  –  Pan  Prezydent  poinformował,  że  od  tego  roku 

ustawodawca  wprowadził  obowiązek  przedstawiania  organom  stanowiącym 
informację  o  stanie  oświaty  w  mieście.  W  ubiegłym  tygodniu  Pan  Prezydent 
uczestniczył  w  konferencji  szkoleniowej  organizowanej  przez  Centrum  Edukacji 
Obywatelskiej,  gdzie  burmistrzowie,  wójtowie  dzielili  się  doświadczeniami. 
W niektórych samorządach jest tak, że organy stanowiące bezpośrednio debatowały, 
w innych odbywało się to na podstawie spotkań organizowanych z radnymi. Pan 
Prezydent wycofał zaproszenia od radnych na spotkanie w dniu  29 października b.r. 
i poinformował, że zaproponuje na sesji w dniu 17 listopada b.r. wprowadzenie do 
porządku obrad zaprezentowanie stanu oświaty w naszym mieście.

– Radnemu T.Bińczakowi – Pan Prezydent poinformował, że miasto Ełk pod względem 
kwot  zajmuje  4  miejsce   w  woj.  Warmińsko-Mazurskim,  5  miejsce  jeśli  chodzi 
o  wykorzystanie pieniędzy z RPO, 6 miejsce jeżeli  chodzi  o program operacyjny 
Kapitał Ludzki. Pozyskane dotacje można w różny sposób przeliczać, np. na głowę 
i  rzeczywiście  jeżeli  podzielimy  pozyskane  dotacje  przez  liczbę  mieszkańców to 
uzyskujemy miejsce 57, ale można również i na powierzchnię  i wtedy gmina wiejska 
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Ełk, która jest wyżej w przytoczonym rankingu otrzymuje  48 zł/km2,    a miasto  Ełk 
2624 zł/km2.   A więc statystykę można w różny sposób przedstawiać, natomiast bez 
wątpienia,  o  czym  marszałek  województwa  na  spotkaniach  w  ostatnim  czasie 
wspominał, miasto Ełk jest liderem  w wykorzystaniu funduszy strukturalnych. Pan 
Prezydent poinformował, że  w przedstawionym rankingu nie występują środki na 
gospodarkę  komunalną    w  zakresie  gospodarki  odpadami   i  na  duży  program 
w zakresie gospodarki wodno-ściekowej. 

– Na  zapytanie  radnego  I.Dzienisiewicza  Pan  Prezydent  poinformował,  że  kilka 
miesięcy temu wszczęto takie działania. Kontrola trwa, przeprowadzana jest przez 
pracowników Wydziału MK, Straży Miejskiej i Straży Pożarnej. Zostało wyłapanych 
kilka mieszkań,  gdzie najemcy podnajmowali,  albo nie mieszkał  nikt  przez  kilka 
ostatnich lat. Wszczęto procedurę pozbawienia najmu tych najemców. 

      Do punktu -9-
Radni przez aklamacje udzielili głosu obecnej na sali obrad mieszkance miasta Pani 

Janinie Niewęgłowskiej, która przedstawiła problem bezdomnych kotów w naszym mieście. 
Zaapelowała do radnych i zgłosiła wniosek, aby miasto przystąpiło do ograniczenia populacji 
kotów poprzez ich sterylizację.

Radny Zbigniew Jędrkiewicz w imieniu Komisji Zdrowia i Opieki Społecznych zgłosił 
wniosek o pozostawienie nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej  w Ełku, przy 
ul.  Towarowej,  oznaczonej  w operacie ewidencji  gruntów nr  2160/17,  stanowiącej  drogę 
wewnętrzną w stanie jaki jest obecnie.

Radny  Tomasz  Bińczak  w  imieniu  Koalicyjnego  Klubu  Radnych  Prawa 
i  Sprawiedliwości  przekazał  na  ręce  Przewodniczącego  Rady  Miasta  stanowisko  Klubu 
dotyczące projektów uchwał,  które były  przedmiotem obrad dzisiejszej  sesji.  Stanowisko 
Koalicyjnego Klubu Radnych Prawa  i Sprawiedliwości, w załączeniu do protokołu.

Radny Zdzisław Fadrowski odniósł się do kwestii odrzucenia skargi złożonej przez 
Pana Adasiewicza. Odrzucenie skargi, to jedna kwestia, natomiast wniosek  Komisji Zdrowia 
i Opieki Społecznych do druga sprawa. Zdaniem radnego do czasu zawarcia ewentualnego 
porozumienia   między  właścicielami  sąsiednich  działek,  działka  gruntu  jako  droga 
dojazdowa powinna pozostać własnością miasta. W tej sprawie składa wniosek, aby Rada 
przyjęła takie stanowisko. 

Zdaniem  radnego  J.Czepułkowskiego  wniosek  ten  winien  być  zgłoszony  do 
Prezydenta  Miasta.  Jeśli  Prezydent  oświadczy   przed  Radą,  że  przyjmuje  wniosek  do 
realizacji, ma to moc obowiązującą. Natomiast jeśli Pan Prezydent powie, że nie przyjmuje 
tego wniosku, wówczas Rada na piśmie przygotuje stanowisko  i  przyjmie na następnej 
sesji.

Prezydent  Miasta  T.Andrukiewicz  wyjaśnił,  że  zgodnie  z  ustawą  o  gospodarce 
gruntami   wyłączną  kompetencją  wójta,  burmistrza,  prezydenta  jest  gospodarowanie 
zasobem nieruchomości gminy. Pan Prezydent zapewnił, że przyjmuje to stanowisko.  Do 
momentu uzyskania porozumienia pomiędzy właścicielami przyległych nieruchomości Pan 
Prezydent najprawdopodobniej wstrzyma się od sprzedaży tej nieruchomości.

Naczelnik  Wydziału  PPiGN  Sławomir  Chilicki  zaproponował,  aby  ograniczyć 
obowiązywanie tego stanowiska na okres 6 miesięcy.

Radny Bogusław Wisowaty przypomniał,  że wcześniej  na  sesji  zgłaszał problem 
parkowania samochodów na parkingu przy Urzędzie Miasta. Zgłosił Wniosek, aby zrobić coś 
z parkowaniem samochodów przez uczni z LO na tym parkingu. Radni przyjeżdżając na 
sesje nie mają gdzie zaparkować samochodu.
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Do punktu -10-
Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Miasta  Waldemar 

Pieńkowski zamknął obrady XLIV sesji Rady Miasta w dniu  27 października   2009 roku 
o godzinie 1515 .

Protokołowała:
Elżbieta Liziewska    Przewodniczył obradom:

               Waldemar Paweł Pieńkowski
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